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OPINIÓ

Els darrers anys, Granollers ha posat fil a l�agulla a diversos projectes de 

transformació energètica que han de contribuir a reduir l�impacte del canvi 

climàtic i la sobreexplotació de recursos energètics. Un d�aquests projectes és 

la futura planta fotovoltaica de Can Cabanyes �la instal·lació pública més gran 

d'aquesta mena que hi haurà al país�, i un altre la creació de Granollers Energia, 

una nova empresa pública dissenyada, justament, per gestionar aquesta planta 

solar i les dues plantes de biomassa públiques que hi ha a la ciutat, així com 

generar, distribuir i comercialitzar energia procedent de fonts renovables 

aprofitant el potencial d'aquestes i de futures instal·lacions municipals. Amb 

aquestes actuacions, l�Ajuntament tendeix lentament a la tan necessària 

sobirania energètica, un model més just i sostenible i menys dependent de les 

grans corporacions que fins ara han controlat el mercat i, per tant, aspectes 

com els preus o la qualitat del subministrament. Cal que aquestes iniciatives 

municipals siguin realment ambicioses, que responguin a una estratègia de 

ciutat de transformació energètica i que tinguin un recorregut ampli i efectiu. 

De moment, el full de ruta està enfocat i, no només respon als ODS, sinó 

que també pot suposar un estalvi important a les arques públiques.
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l butlletí 5.1 que publica l'Ajunta-

ment de les Franqueses reserva

un espai d'opinió a cada un dels

grups municipals perquè hi pu-

guin fer sentir la seva veu, tal com preveu 

la llei. Són articles breus i cal lliurar-los 

dues setmanes abans.

El dilluns 18 de març, atenent-nos als 

terminis marcats, enviàvem el nostre ar-

ticle per a l'edició d'abril; ens van con-

firmar haver-lo rebut. A última hora del 

matí, però, se'ns comunicava que durant 

els mesos d'abril, maig i juny no es pu-

blicarien articles dels grups, atès que 

s'havien convocat eleccions al Parlament. 

(Aquest anunci ja el coneixíem tots des 

del 13 de març. Si la llei prohibís aquesta 

participació clarament, se'ns hauria hagut 

de comunicar l'endemà mateix, però no la 

prohibeix; de fet, la protegeix).

Havíem hagut d'esforçar-nos, com de 

costum, per buscar un tema d'interès que 

mantingués la vigència en el mig mes que 

faltava per a la publicació; havíem hagut 

de fer un esforç de síntesi per encabir el 

missatge en l'espai exigu que tenim assig-

nat. Comunicar-ho ara, amb l'article lliu-

rat, és menystenir la feina i les persones. 

Però hi ha més greuges.

El correu en què se'ns comunicava la de-

cisió no contenia cap resolució, cap escrit 

formal que permetés saber quina persona 

o quin òrgan l'havia presa i que ens donés

opció a recórrer-la, ja que tenim arguments 

Covardia política
jurídics per fer-ho. Ningú no es feia res-

ponsable d'aquesta lectura esbiaixada de 

la normativa i se silenciava arbitràriament 

la veu de l'oposició �"per prudència", es 

deia�, a conveniència de qui mana.

Hem demanat el parer dels serveis jurí-

dics municipals, que no es pronuncien ta-

xativament. Hem consultat què fan altres 

ajuntaments, i no hi ha un criteri unívoc 

en aquest sentit. Hem proposat que es 

restringeixi el contingut dels articles dels 

grups a l'activitat que es fa al consistori 

i al municipi, com es fa en altres ajunta-

ments, com a solució per poder tenir veu 

sense vulnerar la llei que impedeix fer 

propaganda electoral des dels mitjans 

públics en període d'eleccions. Silenci.

Plantejada la pregunta públicament al 

ple de dijous passat, el govern s'escudava 

darrere el pretext de criteris tècnics, però 

ningú no reconeixia haver pres la decisió. 

L'alcalde invocava dos articles de la llei 

electoral que llegits atentament establei-

xen just el contrari: és als governs que 

s'aplica la restricció, per evitar que els qui 

tenen el poder utilitzin els mitjans que te-

nen a l'abast per fer propaganda electoral 

abusant de la seva situació privilegiada.

Restem, doncs, no només silenciats i 

sense un dret que la llei ens atorga, sinó 

també en situació d'indefensió perquè no 

podem recórrer contra una decisió que no 

està escrita ni signada, una decisió política, 

presa als espais opacs dels despatxos mu-

nicipals, gràcies a la qual el butlletí muni-

cipal de les Franqueses tindrà una sola veu 

durant tres mesos, la dels grups al govern; 

l'oposició desapareixerà de l'espai públic, 

justament el contrari del que pretén evitar 

la normativa que utilitzen com a pretext.
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EVA NAVARRETE
Regidora portaveu del grup 

Sal-CUP les Franqueses

CIBERACTIVITAT Segueix-nos a @DiariSomGRN

A la Garriga, a l'enllaç entre la via antiga i 
la nova hi ha un sotrac apreciable a simple 
vista. No ho sé, trobeu que això ha d'estar 
habilitat per a 125 km/h en tipus A? Quan el 
tren passa, fins i tot des de fora es veu el salt 
que fa tot el tren, i ja no et dic des de dins

[Dilluns] han començat a circular els nous 
autobusos 100% elèctrics entre Granollers 
i Mollet. És la primera línia interurbana del 
país que opera totalment amb vehicles 
#elèctrics. Un estalvi de 330 tones anuals 
de CO2, un pas cap a la #descarbonització

@bernat_bonnin

@estercapella

@UruGuinart

@EnricGisbert

Entre la pressió per retallar la #FMBiB i 
això [renúncia de Jovent Ignorat al Musik
N Viu] sembla que alcaldessa i regidors de 
@granollers han decidit trencar amb
els records de les seves nits de joventut. 
Algun problema freudià? [�]

Quan parlem de reactivar el comerç, entre 
moltes estratègies, una és que passin coses 
al carrer diferents, com la Fira Embruixa't. En 
un cap de setmana difícil pel començament de 
la Setmana Santa, els carrers de #Granollers 
estaven plens. Cal felicitar Del al Roc

ovament, els interessos de par-

tit han estat per sobre dels de

Catalunya, amb la no aprovació 

dels pressupostos que es varen 

presentar al Parlament. Vaig llegir en una 

ocasió, que les misèries humanes i l'afany 

de protagonisme destrueixen la convivèn-

cia humana. Una mostra d'aquesta refle-

xió la trobem en com s'ha desenvolupat la 

manca de diàleg durant les sessions par-

lamentàries prèvies a la no aprovació dels 

pressupostos.

Cal tenir en compte que patim una greu 

situació de sequera a Catalunya, i que en 

aquest sentit els pressupostos contem-

plaven com pal·liar-la i com generar aigua 

amb dessaladores. També contemplaven 

inversions en sectors cabdals, com l'edu-

cació i la salut. Llavors em pregunto: com 

pot ser que no s'hagi dut a terme una ne-

gociació moderada per aquests pressu-

postos i una votació a favor?

Suposo que els pressupostos podien ser 

millorables, com tot a la vida, però hi ha mo-

ments en què convé no filar tan prim en les 

negociacions i aparcar les diferències entre 

els partits polítics a l'hora d'abordar proble-

mes greus de país. Per damunt de tot, hauria 

de prevaldre la racionalitat política, com va 

fer el PSC quan va optar en votar a favor de 

l'aprovació dels pressupostos. Tant li costa-

Sense pressupostos a Catalunya
va a Junts i ERC negociar els pressupostos? 

Sembla que la rivalitat entre aquests dos 

partits preval sobre qualsevol negociació.

La realitat és que aquesta rivalitat entre 

ERC i Junts està perjudicant els seus votants 

i al benestar de la societat en general. Encara 

més, i en detriment de Junts, la seva manca 

d'estratègia ha provocat que cedeixi prota-

gonisme al PSC. No era el millor moment de 

portar la proposta de Junts, en la supressió 

de l'impost de successions i la dels comuns, 

en aturar el macroprojecte del Hard Rock.

Aquesta desunió permanent entre els 

partits nacionalistes ha estat una forma de 

frustrar les expectatives de molts ciutadans 

que van sofrir cops de porra l'1 d'octubre 

de 2017. Ara que es vol negociar la fiscali-

tat de Catalunya amb el govern d'Espanya, 

quina credibilitat es donarà com a govern 

català cohesionat. Malauradament, ja s'ha 

donat el precedent de negociar l'amnistia a 

dues bandes, amb ERC i Junts per separat.

Com he llegit i sentit, sembla com si el 

relat d'una Catalunya independent hagi 

estat un invent estratègic dels partits na-

cionalistes per engrescar als ciutadans 

amb la finalitat de captar vots per al seu 

modus vivendi. Potser estic equivocat, 

però la imatge que donen és aquesta.

Per cert, qui s'imagina un projecte de 

Catalunya independent, amb polítics 

d'aquesta talla? L'aprovació dels pres-

supostos a Catalunya era una necessitat, 

però malauradament, haurem de dedicar 

inútilment temps i diners a les pròximes 

eleccions del 12 de maig.

N

CRIS MELO
Enginyer tecnic

142Admin
Resaltado


